
 
 

PROTOKÓŁ 
Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA WYBORCZEGO 

SOŁECTWA Bratian 
 
 
Zebranie odbyło się w dniu 12.02.2019r. o godz. 19:00 w remizie OSP w Bratianie. 
Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na podstawie § 23 ust.1 
Statutu Sołectwa Bratian uchwalonego przez Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie uchwałą Nr XLI/206/09 z dnia 29 grudnia 2009r. w sprawie nadania Statutu 
Sołectwu Bratian oraz zarządzenia Nr 6/2019 Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie z dnia 
21 stycznia 2019r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów  i rad sołeckich w sołectwach 
na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Na 1169 osób uprawnionych, w zebraniu udział wzięło 100 mieszkańców sołectwa, a więc 
mniej aniżeli 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbywało się w drugim terminie i zgodnie z 
§ 16 pkt 5 Statutu Sołectwa jest ważne bez względu na liczbę obecnych na zebraniu. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
W zebraniu uczestniczyli: 
- Wójt Gminy- Tomasz Waruszewski  
- Dyrektor szkoły -  Ewa Przybylska 
- radni:- Krzysztof Dembiński, 
           - Zbigniew Podwojewski, 
           - Karol Jakubowski, 
- przedstawiciel Urzędu Gminy- Anna Licznerska  
 
 Porządek zebrania: 
1) Otwarcie zebrania i stwierdzenie ważności obrad. 
2) Przyjęcie porządku obrad. 
3) Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej za 2018 rok. 
4) Dokonanie wyboru komisji skrutacyjnej; 

  5) Dokonanie wyboru sołtysa; 
a) zgłaszanie kandydatur na sołtysa; 
b) przedstawienie zasad głosowania; 
c) przeprowadzenie wyborów; 
d) ogłoszenie wyników. 

5) Ustalenie liczby członków rady sołeckiej.  
6) Wybory rady sołeckiej 

a) zgłaszanie kandydatur na członków rady sołeckiej; 
b) przedstawienie zasad głosowania; 
c) przeprowadzenie wyborów; 
d) ogłoszenie wyników. 

7) Wnioski, zapytania i informacje. 
8) Zakończenie zebrania. 

 
Przebieg zebrania 
 
Ad 1 
Zebranie otworzył Sołtys wsi Roman Sienkowski, powitał zebranych i stwierdził ważność 
zebrania jak na wstępie protokołu. 
 
 



Ad 2 
Przewodniczący zebrania  Pan Krzysztof Dembiński przedstawił projekt porządku zebrania. 
Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 
Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 
 
Ad 3 
Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej przedstawił sołtys Pan Roman 
Sienkowski. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2. 
 
Ad 4 
Wybory sołtysa 
a) 
wybory komisji skrutacyjnej; 
  
Zebranie jednomyślnie w głosowaniu powołało komisję skrutacyjną w następującym składzie: 
1) Bączek Sylwia 
2) Skubaja Ewa 
3) Skubaja Wiesława 
   Kandydaci wyrazili zgodę. 
 
b) 
 Zgłoszono 1 kandydata na sołtysa:  
1) Roman Sienkowski 
 
c) przeprowadzenie wyborów; 
Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym. 
 
d) ogłoszenie wyników. 
Po przeprowadzeniu głosowania Komisja skrutacyjna odczytała protokół, który stanowi 
załącznik nr 3. 
 
Sołtysem wybrany został Roman Sienkowski, który otrzymał 90 głosów. 
  
Ad 5 
Ustalenie liczby członków rady sołeckiej. 
Przewodniczący zebrania poinformował, że sołtys wchodzi w skład rady sołeckiej jako jej 
przewodniczący na podstawie § 12 ust. 2 i 3 Statutu Sołectwa. 
Rada sołecka może liczyć od 3 do 6 osób łącznie z sołtysem i poprosił o zgłaszanie 
propozycji.  
 
Zebrani zaproponowali, aby rada sołecka liczyła łącznie z sołtysem 5 osób. 

Przewodniczący zebrania poddał pod głosowanie tę propozycję. 

W głosowaniu jawnym zebranie wiejskie większością głosów uchwaliło 5 osobowy skład rady 
sołeckiej. 
 
Ad 6 
Wybory rady sołeckiej 

a)  zgłoszono następujących kandydatów na członków rady sołeckiej: 
1) Kremska Anna  
2) Ławicki Stefan 
3) Mędrzycki Edmund 
4) Mioskowski Błażej 
5) Orzechowska Paulina 
6) Różyński Stanisław 



 
 

b) przeprowadzenie wyborów; 
Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym.  
 

c) ogłoszenie wyników. 
Po głosowaniu Komisja  dokonała obliczenia głosów. Protokół głosowania stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Do rady sołeckiej wybrani zostali: 

1) Kremska Anna 
2) Mędrzycki Edmund 
3) Mioskowski Błażej 
4) Orzechowska Paulina 

 
 
Ad 7 
Wnioski, zapytania i informacje. 
Zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 
 
Wójt poinformował, że został zrealizowany odcinek ścieżki rowerowej Bratian-Radomno, 
kolejnym etapem w tym roku będzie budowa ścieżki w kierunki Iławy. Mniejszym  zadaniem 
będzie wykonanie przejścia dla pieszych przez drogę krajową. 
 
Wójt poinformował, że późną jesienią został dokończony plac zabaw, więc od wiosny dzieci 
będą mogły z niego korzystać. 
 
Wójt poinformował , że w tym roku odbył się remont  mostu na ulicy Leśnej ,części drogi  
oraz zjazdy. 
 
Wójt poinformował mieszkańców o trwających pracach związanych z budową obwodnicy 
oraz że niebawem ruszą prace ziemne. Inwestycja jest uciążliwa i potrwa ok.3 lat. 
Uświadomił mieszkańców, że jedyną drogą którą mogą poruszać się samochody 
transportowe to droga pod lasem od Mszanowa w stronę „Trzech Dębów” i dalej w stronę 
Kaczku. W związku z tym prosił mieszkańców o zgłaszanie sytuacji jeśli takie samochody 
będą poruszać się przez wieś. 
 
Wójt przedstawił temat budowy gazociągu, który upadł. Za mało jest odbiorców, inwestycja 
nie kalkuluje się. Jednak dużo mieszkańców jest  zainteresowanych budową gazociągu, 
dlatego będzie pilnował  tematu. 
 
Wójt poinformował, że w tym roku realizowane będzie zadanie związane z budową  internetu  
szerokopasmowego. 
 
Mieszkańcy poruszyli temat ulic Podgórze, Wąskiej i Zatorze. Sygnalizując , że drogi są w 
złym stanie i ciężko po nich jeździć. 
Sołtys podjął dyskusję na ten temat. Będzie nowo wybranej radzie proponował, aby w tym 
roku część pieniędzy z funduszu sołeckiego przeznaczyć na projekt do tych ulic, a pozostałą 
część przeznaczyć na oświetlenie ulicy Długiej. 
 
Jeden z mieszkańców zaproponował usypanie górki dla dzieci z niezbędnej ziemi z budowy 
obwodnicy.  
Wójt odpowiedział, że  temat jest trudny, ponieważ większość terenu Bratiana należy do 
krajobrazu chronionego i trzeba byłoby uzyskać zgodę Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska. 



 
Mieszkaniec zaproponował podniesienie boiska przez nawiezienie ziemi z budowy 
obwodnicy. 
Wójt odpowiedział, że oprócz ziemi trzeba byłoby podjąć wiele innych kosztownych działań, 
a na dzień dzisiejszy nas na to nie stać. 
 
Mieszkaniec posiada firmę transportową i zwrócił się z zapytaniem naprawy części drogi 
oraz  postawienia oświetlenia przy jego posesji.  
 
Mieszkaniec wystąpił z zapytaniem ogrodzenia rzeki Wel przy ulicy Dworskiej. 
Wójt odpowiedział, że  wniosek jest zasadny. 
 
 

Ad 8 
W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zebranie zakończył wiejskie zebranie 
wyborcze sołectwa Bratian.  
 
 

 
 
  protokołowała                                                           Przewodniczący zebrania 
  
 Anna Licznerska                                                           Krzysztof Dembiński 
 

 


